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isciplinska komisija
FSS pred po~etak

letnjeg prelaznog roka teku}e sezo-
ne donela je odluku o zabrani regi-
stracije novih igra~a svim klubovima
koji po pravnosna`nim odlukama
nadle`nih komisija FSS nisu izmirili
svoje finansijske obaveze. Jedini
klub, od devet kojima je bila zabra-
njena registracija, koji do po~etka
nove sezone nije izmirio svoje oba-
veze prema igra~ima je FK „Novi
Pazar“.

Odluka Dispciplinske komisije
FSS je u potpunosti u skladu sa pro-
pisima FSS i Disciplinskim pravilni-
kom ^lan 93.  Na poslednjem sa-
stanku koji smo imali u Nionu, u ja-
nuaru 2013. a na kome su osim
SPFN u~estvovali predstavnici FSS
i Zajednice Super lige skrenuta je
pa`nja svim savezima da moraju da
po{tuju odluke koje donose, kao i
pravilnik o finansijskom fer-pleju,
po kome nije dozvoljeno da se klu-
bovi koji imaju dugove prema
igra~ima ili trenerima dodatno za-
du`uju.

Disciplinska komisija FSS, na ~elu
sa gospodinom Slobodanom Pajo-
vi}em, koga smo ~esto javno kriti-
kovali, i gospodin Zoran Lakovi},

generalni sekretar FSS, ovoga puta
zaslu`uju sve pohvale za doslednost
u sprovo|enju odluka i pored veli-
kih pritisaka kojima su bili izlo`eni.
Na ovaj na~in zatvorena je mra~na
strana srpskog fudbala u kome je
poslednjih petnaest godina vladao
totalni haos u odnosima izme|u
klubova i igra~a.

FK „Novi Pazar“ je zbog duga
prema biv{em igra~u Edinu Ade-
movi}u suspendovan prvi put u zim-
skom prelaznom roku sezone
2012/13. Tada su predstavnici FK
„Novi Pazar“ poslednjeg dana za re-
gistraciju kontaktirali igra~a i molili
ga za sporazumni dogovor pla}anja
duga u tri rate. Na preporuku
SPFN, Edin Ademovi} je potpisao
sporazum po kome je FK „Novi Pa-
zar“ trebalo da mu isplati celokupan
dug zaklju~no sa junom 2013. FK
„Novi Pazar“ nije Edinu Ademo-
vi}u isplatio ni jedan dinar po osno-
vu potpisanog sporazuma i na taj
na~in i pored ~vrstih usmenih ga-
rancija izigrali su igra~a.

Disciplinska komisija FSS je po-
novo aktivirala zabranu registracije
novih igra~a u letnjem prelaznom
roku teku}e sezone, a FK „Novi Pa-
zar“ je dan pred po~etak prvenstva,
tj. u petak 9. avgusta pozvao advo-
kata igra~a i ponovo ponudio spo-
razum. Edin Ademovi} je odbio da
prihvati predlog kluba, jer je ve} jed-
nom bio izigran, a Disciplinska ko-
misija FSS striktno se dr`ala propisa
i nije dozvolila klubu da registruje
nove igra~e. Jedini krivac za ovakvu
situaciju je FK „Novi Pazar“ i neod-
govorno pona{anje njegovih pred-
stavnika koji misle da su iznad zako-
na i propisa.

Postavljamo pitanje: {ta bi se de-
silo da je Disciplinska komisija FSS
napravila ustupak FK „Novi Pazar“
i dozvolila registraciju novih igra~a?

Na taj na~in, pored kr{enja sop-
stvenih propisa od strane Disciplin-
ske komisije, bili bi o{te}eni klubovi
koji su svoje obaveze izmirili na vre-

me i utakmica prvog kola protiv FK
„Partizan“ bila bi neregularna jer bi
bilo dozvoljeno da takmi~enje
po~ne klub koji nije ispunio svoje
obaveze kao {to je to u~inilo preo-
stalih 15 ~lanova Super lige. Pored
navedenog, FSS i srpski fudbal sno-
sili bi nesagledive posledice, bili bi
izlo`eni kazni od strane UEFA, a si-
stem za spre~avanje dodatnog za-
du`ivanja ve} zadu`enih klubova,
koji u Srbiji funkcioni{e dve i po go-
dine, pao bi u vodu. To bi bio
po~etak kraja srpskog klupskog fud-
bala.

Zbog svega toga, jo{ jednom
isti~emo, da SPFN daje i dava}e pu-
nu podr{ku svim organima FSS koji
rade u skladu sa zakonima i propi-
sima FSS.

Tako|e, pozivamo predsednika
FSS, Tomislava Karad`i}a, da kao i
njegovi bliski saradnici, zauzme ja-
san i nedvosmislen stav povodom
ovog slu~aja i prekine sa politikom
pre}utkivanja problema koja omo-
gu}ava sprovo|enje dvostrukih
ar{ina i kao prvi ~ovek FSS zauzme
stav kako se ovakve stvari u
budu}nosti ne bi de{avale.

Samo u poslednjih godinu dana,
SPFN je poslao vi{e dopisa na adre-
su predsednika FSS u kojima je bio
obave{ten o ovakvim stvarima i
upozoren na posledice koje bi mo-
gle nastati. Gospodin Tomislav Ka-
rad`i} je ignorisao na{a upozorenja
i umesto da re{ava nastale proble-
me i sankcioni{e klubove i pojedin-
ce, pru`ao im je za{titu. Na taj na~in
je direktno radio na {tetu srpskog
fudbala jer sa svoje pozicije nije ja-
sno ukazivao ne {tetne pojave i u ko-
renu ih spre~avao.

Ukoliko gospodin Tomislav Kara-
dzi} ne ̀ eli da radi u interesu fudbala
i regularnosti, neka podnese ostavku
na predsedni~ku funkciju i po{tedi
nas vi{e uzimanja Srbije kao nega-
tivnog primera na svim svetskim
fudbalskim forumima na kojima su
predstavnici SPFN u~estvovali.
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rofejna kolekcija sve je
ve}a. Posle osvajanja

FIFpro turnira u Bugarskoj, u Sofiji
u leto 2012, ekipa Sindikata profe-
sionalnih fudbalera „Nezavisnost“
donela je pehar i sa takmi~enja u
{vajcarskom gradu Nionu (Nyon),
odr`anom 5. i 6. jula.

Tim predvo|en trenerom Mi -
lo{em Velebitom do prvog mesta
do{ao je u konkurenciji ekipa sin-
dikata iz [vajcarske, Slovenije,
Gr~ke i Bugarske. 

Trijumf  ima poseban zna~aj jer
je ostvaren pod okolnostima sa
kakvim se protivnici nisu suo~avali.
Osvajanjem prvog mesta je pobeda
upornosti, pojedina~nog i timskog
kvaliteta, stru~nog rada i ̀ elje da se
na terenu vite{ki nadma{i rival.

„Operacija Nion“ po~ela je oku-
pljanjem ekipe u Sportskom centru

3

FIFPro turnir u Nionu

Kolekcija
sve veća

TTIM SPFN SE posle turnira u Bugarskoj
TRIJUMFALNO VRATIO I IZ ŠVAJCARSKE

Iza na{ih fudbalera ostali su ekipe sindikata 
Gr~ke, [vajcarske, Slovenije i Bugarske



FS Srbije u Staroj Pazovi, deset da-
na pre turnira. Iako bi Ku}a fudba-
la trebalo da bude dom svih srpskih
fudbalera, pa i onih bez ugovora,
FSS nije prepoznao zna~aj FIFPro
turnira i trud SPFN da u [vajcarsku
odvede {to je mogu}e bolje pri-
premljenu ekipu. SPFN je platio
boravak u Staroj Pazovi, dok su,
primera radi, igra~i slovena~kog
sindikata imali na raspolaganju te-
rene FS Slovenije, a ekipa Bugar-
ske je od  saveza dobila garnituru
dresova reprezentacije. Na{ tim ta-
kvih pogodnosti nije imao.

- Slovena~ki i bugarski savezi su
prepoznali akciju FIFPro, ali mi ni-
smo bili te sre}e. Naprotiv, SPFN je
pomogao FSS tako {to je unapred
platio sve tro{kove. Cela akcija je
ko{tala oko 25.000 dolara i taj no-
vac smo sami obezbedili. Ekipa je
imala vrhunski sme{taj, uslove za
trening, opremu, avionski prevoz,
ali momci su pokazali da su sve to
zaslu`ili i opravdali su i tro{kove i
poverenje – rekao je Mirko Leki},
generalni sekretar SPFN, u analizi
turnira u [vajcarskoj.

Kamp u Staroj Pazovi otvoren je
25. juna, a ekipu je okupio trener
Ivan Vu~eti}, me|utim, kako je ubr-
zo dobio klupski anga`man, tim je
preuzeo Milo{ Velebit. Tokom
kratkih priprema igrane su utakmi-
ce sa ekipom ruskog drugoliga{a
Eniseji iz Krasnojarska. Pobeda
(2:0) i poraz (1:5) bili su uvod u lepe
vesti iz Niona.

- Igra~i su pokazali timski duh, po-
na{anje na najvi{em nivou  i pono-
san sam {to sam imao priliku da sa-
ra|ujem sa takvim momcima. Nisu
samo bili savr{eni u [vajcarskoj, ne-
go i na pripremama u Staroj Pazovi.
Nije bilo ni najmanjeg problema, a
za to zasluge idu i treneru Vu~eti}u
koji ih je spremao u bazi FSS, trene-
ru golmana Rada~i, kao i selektoru
Velebitu, koji je vodio ekipu u Nio-
nu. Svi su radili profesionalno, ma-
da su volontirali – pohvala je Leki}a.

Turnir u Nionu odr`an je u
Sportskom centru „Kolovrej“ (Co-
lovray), vlasni{tvu UEFA. Organi-
zator je najavio dolazak desetine
menad`era evropskih ekipa, ali tur-
nir je u tom delu podbacio. „Snima-
telja“ je bilo, ali ni pribli`no najav-
ljenom broju. Dobar rezultat je,
ipak, privukao i ono malo
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FIFPro turnir u Nionu
Srbija – Grčka 3:0 (2:0)
Strelci: Ivanovi} u 16, Filipovi} u
32, Grkajajc u 56. minutu.
Srbija: ^anovi}, Markovi},
Cvetkovi}, Skopljak, Milutinovi},
Stan~eski, Vujovi}, Stojakovi}, 
Radivojevi}, Ivanovi}, Filipovi}.
Igrali su jo{: Krnjinac, Grkajac, 
Grbi}, Stefanovi}, Jak{i}.
Gr~ka: Apostolidis, Konstantinidis,
Voskopulos, Bibiris, Kala|ijanis,
Veltis, Koilaris, \anicis, Suleles,
Hlores. Igrali su jo{: Haloulos, 
Vlastopulos, Marinov, 
Dijanatropulos, Cumanis, 
Nikolopulos.

Srbija – Slovenija 1:0 (1:0)
Strelac: Stefanovi} u 25. minutu:
Crveni karton: Markovi} u 50. 
minutu.
Srbija: Pekovi}, Blagojevi}, 
Milutinovi}, Cvetkovi}, Skopljak,
Krnjinac, Grbi}, Grkajac, 
Radivojevi}, Stefanovi}, Jak{i}.
Igrali su jo{: Stan~eski, Filipovi},
Markovi}, Ivanovi}, Stojakovi}, 
Vujovi}.

Srbija – Švajcarska 1:1
Strelci: Radivojevi} u 9, a Raki} u
24. Za [vajcarsku.
Srbija: ^anovi}, Milutinovi}, 
Cvetkovi}, Skopljak, Blagojevi},
Stojakovi}, Stan~eski, Vujovi}, 
Radivojevi}, Filipovi}. Igrali su jo{
Krnjinac, Grkajac, Stefanovi}, 
Grbi}, Jak{i}.
[vajcarska: Bento, Marka, Varga,
@oel, Velev, Stojanev, Kal, Ivan, 
Raki}, Ngu, Ahrosi. Igrali su jo{
Enak, Georgis i Savi}.

Srbija – Bugarska 0:1
Strelac: Nikolov u 59. Minutu
Srbija: Prekovi}, Markovi}, 
Cvetkovi}, Skopljak, Milutinovi},
Grbi}, Krnjinac, Grkajac, 
Stefanovi}, Radivojevi}, Jak{i}.
Igrali su jo{ Filipovi}, Stan~eski,
Stojakovi}, Vujovi}.
Bugarska: Stojkov, Hatun~ev, 
Gligorov, Olegov, Ivanov, Zakov,
Askov, Dikov, Goranov, Koev,
D`inikolov. Igrali su jo{ Mitrev,
Mladenov i Nikolov.

Golmani Čanović 
(levo) i Preković 
davali su sigurnost 
poslednjoj liniji 
odbrane

Jovan Stefanović 
(plavi dres) zatresao 
je mrežu Švajcarske
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menad`era koji su doputovali u
Nion, me|utim, ispre~ili su se ne-
fudbalski problemi.

- Uprava Re|ine je `elela da an-
ga`uje {topera Skopljaka ali je pro-
blem nastao oko paso{a i pravila o
broju stranaca van Evropske unije.
Bilo je “skautiranja” Ivanovi}a, Ste-
fanovi}a, Stan~eskog, Grkajca i
drugih, ali svi su se suo~ili sa istim
problemom. Klubovi iz [vajcarske,
Austrije, Slovenije, ̂ e{ke i zemalja
sli~ne plate`ne mo}i ne ̀ ele da ku-
puju igra~e koji nemaju paso{ neke
od ~lanica Evropske unije. Zato su
prekidali pregovore sa na{im fud-
balerima i okretali su se manje kva-
litetnim fudbalerima, ~ije su zemlje
~lanice EU – objasnio je Leki}.

Turnir je organizovan na viso-
kom nivou. Ekipe su bile sme{tene
u hotelu sa ~etiri zvezdice, udalje-
nom petnaestak kilometara od Ko-
lovrej centra. Doma}ini su organi-
zovali autobuski prevoz od hotela
do centra i nazad, a tokom boravka
u centru ekipa je imala svla~ionicu,
teren za zagrevanje i ru~ak. Ekono-
mi~no, po meri [vajcaraca, ali do-
voljno za prijatan boravak u Nionu.

Ono {to ostane u senci utakmica
je dru`enje van terena, a  nekako su

ba{ [vajcarci, iako doma}ini, bili u
drugom planu. Pri povratku sa je-
dne od utakmica u autobusu su se
okupile srpska i slovena~ka selek-
cija, s njima i predstavnici sindikata
fudbalera Hrvatske, a pridru`ilo se
i nekoliko igra~a iz Bosne, koji su
bili ~lanovi {vajcarskog tima. Jugo-
nostalgi~arima su nedostajali jo{
samo Crnogorci i Makedonci.

Grci su se jo{ jednom pokazali kao
istinski prijatelji srpskog naroda, pa
su na ceremoniji progla{enja pobed-
nika insistirali na zajedni~koj foto-
grafiji sa fudbalerima na{e ekipe. 

- Lepo je osvojiti turnir, ali podi}i
pehar nije svrha ovakvog turnira.
FIFPro turniri organizuju se za
igra~e bez ugovora, kako bi oni pro-
na{li anga`man. S druge strane, re-
zultat uvek privla~i pa`nju, pa je tako
i na ovakvim turnirima. Pobednici
lak{e iza|u u prvi plan. Ovo je na{
drugi trijumf na FIFPro turnirima,
o ~emu se pro~ulo Evropom, za {ta
smo dobili mnogo ~estitki i pohvala.
Sada nam je zadatak da bar ostane-
mo na ovom nivou. SPFP je jedina
srpska ekipa koja je za dve godine
trijumfovala na dva me|unarodna
turnira – zaklju~io je Mirko Leki},
generalni sekretar SPFN.

rezultati...
Turnir je igran 5. i 6. juna. Igrano
je po jednokru`nom bod-siste-
mu, a utakmice su trajale po 60
minuta, dva puta po pola ~asa.

Prvi dan: 
Bugarska – [vajcarska 0:0
Srbija – Gr~ka 3:0
Slovenija – Bugarska 2:1
Gr~ka – [vajcarska 1:0
Srbija – Slovenija 1:0.

Drugi dan: 
Gr~ka – Bugarska 1:0
Srbija – [vajcarska 1:1
Slovenija – Gr~ka 1:1
Srbija – Bugarska 0:1
[vajcarska – Slovenija 2:1

tabela...
1.Srbija 4 2 1 1 5:2 7
2.Gr~ka 4 2 1 1 3:4 7
3.[vajcarska 4 1 2 1 3:3 5
4.Slovenija 4 1 1 2 4:5 4
5.Bugarska 4 1 1 2 2:3 4

Ekipa SPFN po dolasku u Nion imala je priliku da obi|e i sedi{te evropske ku}e
fudbala. Na{i fudbaleri pro{etali su u pratnji vodi~a kroz evropsku ku}u fud-

bala, tokom koje su videli prostorije u kojima ~elnici UEFA odlu~uju o najva`ni-
jim pitanjima.
Bila je to prilika da igra~i vide i fotografi{u sve originalne pehare koje UEFA do-
deljuje. Za kraj su doma}ini ostavili prijatno iznena|enje. Na krovu zgrade, uz
predivan pogled na @enevsko jezero, ~lanovi SPFN imali su priliku da se fotogra-
fi{u sa „srebrnom amforom“, peharom namenjenim pobedniku Lige {ampiona.

Poseta
UEFA

Milutin Ivanović
(narandžasti dres)
i Nebojša Skopljak
imali su zapažene

igre na turniru u
Nionu



Kakvi su utisci o turniru u Nio-
nu?
- Rezultat dovoljno govori.  Imali

smo odli~ne pripreme, imali smo
najbolju ekipu, igrali smo najbolji
fudbal...  U fudbalu mo`e da se do-
godi da ekipa jednu utakmicu dobi-
je sre}no, ali na turnirima uvek po-
be|uje najbolja ekipa.

Koliko li~no vama zna~i osvaja-
nje turnira u [vajcarskoj?
- Drago mi je {to sam bio kapiten

ekipe koja je donela jo{ jedan trofej.
Kad iza|em na teren borim se za
pobedu. Ja sam, ipak, pripadnik
stare garde, pa na uspeh u [vajcar-
skoj gledam kao na li~ni doprinos
afirmaciji mla|ih igra~a na{e ekipe.
Nadam se da }e im osvajanje prvog
mesta u Nionu makar malo pomo}i
u karijeri.

Kakva su va{a iskustva sa sindi-
katom fudbalera?
Igrao sam u [vajcarskoj, Belgiji,

Poljskoj i Belorusiji, ali nigde nisam
imao potrebu da se obratim sindi-
katu za pomo}, jer tamo su se klu-
bovi trudili da po{tuju propise. Na
`alost, samo u Srbiji sam nailazio
na probleme. S druge strane, na
sre}u imamo SPFN koji je za samo
nekoliko godina uradio mnogo na
pobolj{anju polo`aja fudbalera. 

Na kakva lo{a iskustva ste nai-
šli u Srbiji?
- Igraju}i za Vojvodinu do`iveo

sam te{ku povredu. Dok sam se
oporavio, klub je promenio trene-
ra i rukovodstvo i ja sam ostao na
tankom ledu. Oti{ao sam bez ot-
premnine, samo za papire. Nije
bilo nikoga ko bi mi rekao da
mo`e i druga~ije, da mogu da do-
bijem novac iz ugovora. U Obili}u
sam do`iveo raspad kluba, do-
voljno dobro je bilo {to sam mo-
gao da odem, a da me niko ne za-
dr`ava. 

Kako ste se izborili sa proble-
mima nastalim 2009? 
- Na pripremama Crvene Zve-

zde na prijateljskoj utakmici pro-

tiv Siona mi je slomljena noga. U
bolnici sam saznao da nas Zvezda
pred put u inostranstvo nije osigu-
rala. U bolnici su ispostavili ra~un
od 5.000 {vajcarskih franaka. Na
sre}u, Nikola Radmanovi} imao je
kod sebe osiguravaju}u karticu i
platio je ra~un, koji mu je kasnije
Crvena zvezda namirila. I danas ne
mogu da poverujem da smo u ino-
stranstvo putovali bez zdravstvenog
osiguranja! Da smo tada imali taj
papir koji ko{ta nekoliko stotina di-
nara bili bismo po{te|eni mnogih
neprijatnosti.

Kako ste prebrodili period opo-
ravka?
- Dobio sam 90 hiljada dinara od

nekog osiguranja, ali to je brzo po-
tro{eno na lekove i terapije. U to
vreme mnogo mi je pomogao Niko-
la Lazeti}. Bio je solidaran, na
`alost morao je i on da ode iz kluba.

Koliko fudbaleru u situaciji u
kojoj ste se vi nalazili mo`e sin-
dikat da pomogne?
- Mo`e mnogo da pomogne. Do-

voljno je znati da je srpski fudbaler
ma gde da se nalazio na planeti u
svakom trenutku za{ti}en za samo
80 evra godi{nje ~lanarine, da mu je
dostupna pravna, pa i medicinska
pomo}, da postoji neko ko }e stati
uz njega, a da je za to potrebno da
odvoji 8.000 dinara ako je igra~ klu-
ba Super lige ili 5.000 ako je ~lan pr-
voliga{kog kluba. Mnogo to zna~i,
ne samo za karijeru, ve} i za `ivot.
Puno fudbalera izdr`ava porodicu,
a Sindikat im je omogu}io da dobiju
ono {to su im klubovi ugovorom
obe}ali.

Kako igra~i mogu da pomognu
razvoj Sindikata?
- Mo`da je najbolji primer Edin

Ademovi}. Momak je verovao Sin-
dikatu i dobio je ono {to mu pripa-
da. Pri tom, Sindikat je insistirao na
doslednom po{tovanju propisa. To
je bila saradnja uspostavljena na ve-
likom poverenju i drago mi je zbog
toga. 
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Intervju

NEMANJA CVETKOVIĆ, 
KAPITEN SPFN NA TURNIRU U NIONU

Zaštićeni
na celom
svetu

kamp korisniji od turnira...
Koliko su korisni turniri FIFPro?

- Dobro je da igra~i bez ugovora imaju priliku da igraju i

kad nemaju klub, ali morali bi organizatori da malo pove-

du ra~una o kalendaru. U Nionu smo igrali u isto vreme

kad je u Bazelu organizovan prili~no jak tunir na kome je

u~estvovala i Crvena zvezda, pa su menad`eri radije i{li

tamo. Mo`da je bolje organizovati samo kamp i igrati

utakmice sa ekipama koje se pripremaju za novu sezonu

ili tokom zime oti}i u Antaliju. Tako ne{to jeste tro{ak za

Sindikat, ali igra~i bi mogli da pomognu d`entlmenstkim

dogovorom da od svakog transfera li~no izdvoje pet od-

sto i pomognu isplatu ra~una. Tako rade neki drugi sindi-

kati, mogli bismo da iskoristimo recept. 



7

episano pravilo fud-
bala ka`e da su za

pobede zaslu`ni igra~i, a da su za
poraze krivi treneri. Turniri poput
FIFPro okupljanja u Nionu na-
me}u druga~ije zaklju~ke. Uloga
trenera je mnogo slo`enija i zna~aj-
nija nego {to mo`e biti u uslovima
kad su ekipe formirane za takm i -
~arske obaveze.

Osetio je to i Milo{ Velebit (34)
kad je prihvatio izazov koji se ne
odbija, da vodi ekipu Sindikata
profesionalnih fudbalera „Nezavis-
nost“ na FIFPro turniru u [vajcar-
skoj.

- ^ast mi je {to sam sara|ivao sa
momcima koji su se tokom letnjeg
perioda odrekli odmora i okupili
zbog tunira u Nionu. U~inili su to
samo svojom voljom, svesni da od
boravka u kampu i odlaskom na
turnir mogu samo mnogo da dobi-
ju. Radio sam sa vrhunskim profe-
sionalcima i moram da priznam da
sam se nekoliko puta ozbiljno zapi-
tao za{to ti igra~i nemaju ugovor –
pri~a Milo{ Velebit.

Odlazak u Nion veliko je i novo
iskustvo i za mladog trenera.

- Bila je to veoma korisna lekcija.
Sve je moralo da stane u kratak pe-
riod rada i u dva dana takmi~ar-
skog programa. Za svakog trenera,
a posebno za mladog, to je veliki
izazov. Vi{e problema na jednom
mestu koje treba re{iti...  Imao sam
veliku pomo} igra~a i ~lanova ru-
kovodstva Sindikata, a rezultat po-
kazuje kako smo probleme re{ili.

FIFPro turniri nose neobi~nu
kombinaciju potrebe za rezulta-
tom i podre|ivanja pojedincima
koji bi trebalo da se istaknu kako
bi privukli pa`nju skauta i me-
nad`era.

- U prvom planu bili su igra~i. Po-
trudili smo se da svi dobiju sli~nu
minuta`u, kako bi imali vremena
da se predstave. S druge strane, re-
zultat je taj koji privla~i pa`nju. Bez
dobrog rezultata ne vredi sav trud.
Trebalo je pobediti kako bi neko
primetio da ekipa ima kvalitet. Mo-
ram re}i da su igra~i to bolje razu-
meli od mene. Na teren su izlazili
~vrsto re{eni da daju sve od sebe za
pobedu, znaju}i da dobar rezultat

ekipe uvek istakne pojedinca.
Momci su taj problem sjajno re{ili.
Pobe|ivali su i bili su prime}eni i
kao tim i pojedina~no.

Velebit ka`e da je uvideo neop-
hodnost organizacije turnira za
igra~e bez ugovora, smatraju}i da
ne moraju da budu podre|eni jedi-
no fudbalerima.

- Koliko je va`no za igra~a da igra
i kad nema utakmica za bodove, to-
liko je va`no i za trenera da radi
kad nema stalni, profesionalni an-
ga`man. Turnir u Nionu bio je i za
mene prilika da radim tokom leta i
da nau~im nove lekcije koje }e mi,
siguran sam, koristiti u daljoj kari-
jeri. Ovakvi turniri trebalo bi da bu-
du ~e{}e organizovani. Trebalo bi
u na{oj fudbalskoj organizaciji da
razmislimo kako da nam turniri
igra~a bez ugovora postanu tradi-
cionalni, jer tako }e biti vi{e posla i
za trenere, fizoterapeute, ekono-
me, sudije... 

Milo{ Velebit je nedugo posle
povratka iz [vajcarske anga`ovan
u FK Jagodina. Imenovan je za di-
rektora omladinske {kole jagodin-
skog superliga{a.

Iz ugla struke

N

MILOŠ VELEBIT, TRENER EKIPE SPFN U NIONU

Od trodnevnog boravka u Nionu, Milo{
Velebit posebno izdvaja posetu UEFA.

- Odlazak u evropsku ku}u fudbala je ne-
procenjivo iskustvo. Videti mesto na ko-

me se donose najva`nije odluke o ev-
ropskom fudbalu je bilo uzbu|uju}e.

Nije jednostavno u}i u UEFA, a mi
smo imali priliku da obi|emo celu

zgradu, uz pomo} vodi~a da ~uje-
mo neke lepe i zanimljive pri~e, i

uz sve to slikamo se s peharom
Lige {ampiona. Takva prilika

se retko ukazuje, a ja sam
zahvalan {to sam je dobio

– ka`e Milo{ Velebit.

UEFA lepo iskustvo

Turnir 
neophodan 
i trenerima

Čast mi je 
što sam
sara|ivao sa
momcima
koji su se
tokom
letnjeg
perioda
odrekli
odmora i
okupili zbog
tunira u
Nionu
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okom letnje pauze iz-
me|u dva prvenstva, Mi-

nistarstvo omladine i sporta Srbije
organizovalo je tribinu na kojoj je
razgovarano kako pomo}i klubo-
vima da prevazi|u veliku ekonom-
sku krizu.

Predstavnici Fudbalskog saveza
Srbije kao jedan od problema sa
kojima se suo~ava profesionalni
sport, a fudbal verovatno ponaj-
vi{e, je prisustvo tre}ih lica u ugo-
vorima. Prema re~ima Zorana La-
kovi}a, generalnog sekretara FSS,
jedan od uzroka praznih klupskih
kasa su ugovori po kojima agenti
imaju pravo i do 50 odsto inostra-
nog ugovora fudbalera.

Odstranjivanje tre}eg lica u ugo-
vorima izme|u fudbalera i klubo-
va je predlog na kome }e, po
re~ima Zorana Lakovi}a, FSS do-
sledno raditi kako bi i Srbija pri-
menila propise FIFA.

- Menad`eri, odnosno ovla{}eni
agenti FIFA, imaju svoje mesto u
fudbalskom sistemu, ali kad je re~

o prisustvu tre}ih lica u ugovorima
problem je u tome da se kod nas
ne po{tuje propis UEFA o maksi-
malnoj proviziji od deset odsto na
transfere igra~a – obelodanio je
Zoran Lakovi}, gensek FSS, govo-
re}i na ovu temu. – To se kod nas
naziva „procenat“ koji je toliki da
klubovima ostaju samo mrvice.
Nigde na svetu osim kod nas nije
mogu}e da menad`er uzme pet
miliona evra od transfera koji iz-
nosi deset miliona evra. Jedinstve-
ni smo i po tome {to kod nas po-
stoje oni koji pre podne rade u ka-
fi}ima, pe~enjarama i taksiraju, a
popodne su menad`eri. 

Iako je namera Ministarstva om-
ladine i sporta bila da se razgovara
prevashodno o poreskim olak{ica-
ma i akcizama, kako bi klubovi na-
mirili dugo godina talo`ene dugo-
ve prema dr`avi, predstavnici klu-
bova i Fudbalskog saveza Srbije
naveli su mnoge druge probleme
koji su, prema njihovim re~ima,
doveli do blokade ra~una i izbega-
vanja pla}anja poreza i doprinosa.

- Predla`emo da se sva primanja
sportista i sportskih stru~njaka, a
to su zarade, premije nov~ane na-
grade, nastupi i nov~ane pomo}i,
oporezuju u skladu sa Zakonom o
porezu na dohodak, gra|ana, uko-
liko su takva primanja unapred
definisana Pravilnikom o
nagra|ivanju sportista. Smatramo
da bi trebalo jasno definisati poli-
tiku PDV na transfere sportista,
kako inostrane, tako i doma}e i

UTICAJ TREĆIH LICA NA UGOVORE FUDBALERA

Odazivaju}i se na poziv
Ministarstva omladine i
sporta, predstavnik Fud-
balskog saveza Srbije
dostavio je u pisanoj for-
mi inicijativu u ~etiri
ta~ke za oporavak fud-
bala:

1.Omogu}iti trans-
formaciju fudbal-

skih klubova u privredna
dru{tva.

2.Definisati komple-
tnu poresku politi-

ku u oblasti sporta.

3.Utvrditi vlasni~ku
strukturu i imovin-

ska prava fudbalskih
klubova, kao i upravlja-
nje njima.

4.Ukinuti vlasni{tvo
„tre}ih lica“ (age-

nata, menad`erskih
agencija) nad budu}im
ekonomskim pravima
igra~a prilikom njihovih
transfera.

Predlog
FSS

T
Mrvice na stolu



ugraditi ih u tekst Zakona o pore-
zu na dodatu vrednost – objasnio
je Zoran Lakovi} stav FSS.

Prisustvo menad`era kao
tre}eg lica u ugovoru poznato je
na srpskoj fudbalskoj sceni, ali
jo{ nije jasno kakva je situacija
kad je re~ o ulozi raznih of-{or
kompanija ili drugih
sponzora koji preuzi-
maju obavezu isplate
plata, kako bi kasnije
zaradili procenat od
transfera. Bilo je re~i da
su Partizan i Crvena
zvezda sara|ivali sa po-
jedinim firmama koje su
obezbe|ivale plate sku-
po pla}enim trenerima i
stranim fudbalerima, ali
detalji nisu iza{li na
svetlo dana, kao {to se
to dogodilo nedavno,
prilikom prelaska Bra-
zilca Nejmara iz Santo-
sa u Barselonu.

Prema zvani~nim in-
formacijama, {panski
klub je brazilskom platio
56 miliona evra, me |u -
tim, Santos je objavio
ugovor po kome se u
klupsku kasu slilo samo 17 milio-
na. Ve}i deo novca pripao je raz-
nim kompanijama koje su pret-
hodnih godina ulagale novac u
Nejmara, obezbe|uju}i mu platu i
sav luksuz u kome je reprezentati-
vac Brazila u`ivao dok je igrao u
Santosu. 

Prate}i ovaj podatak, FIFPro je
obelodanio da je u toku 2012. na
fudbalskom tr`i{tu obrnuto 2,7
milijardi evra, a da su milijardu
uzela takozvana „tre}a lica“ –
agenti, menad`erske agencije i
of-{or kompanije. Zna~i, 37 od-
sto novca je „iza{lo“ iz fudbala, a

to je novac koji bi u
vreme svetske eko-
nomske krize re{io
mnoge probleme.

FIFA i UEFA `ele
da spre~e ovakve po-
jave i da onemogu}e
da se od fudbala bo-
gate oni koji nisu di-
rektno uklju~eni u rad
klubova. Propis o izu-
ze}u tre}eg lica uvr{ -
}en je i u FIFA Pravil-
nik o statusu i transfe-
rima igra~a koji je
predvideo i kazne oni-
ma koji ga ne po{tuju. 

U Nejmarovom slu -
~aju za kaznama nije
posegnuto, verovatno
zato {to se niko nije
po`alio kao o{te}ena
strana zbog prisustva
„tre}eg lica“. Isto je i

u Srbiji. Pe~at na pravilnik FIFA
udaren je jo{ u maju 2010, ali tek
tri godine kasnije povela se pri~a
kako u Srbiji zakonom onemo -
gu}iti prisustvo „tre}eg lica“. Za
sve to vreme, oni koji su kr{ili pro-
pise mogli su biti ka`njeni od FI-
FA.
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PRAVILNIK O STATUSU I
TRANSFERIMA IGRAČA Nijedan klub ne}e zaklju~iti ugovor koji

bilo kojoj drugoj strani tog ugovora
ili bilo kojoj tre}oj strani pru`a
mogu}nost da u pitanjima vezanim za
zapo{ljavanje i transfere igra~a uti~u na
njegovu nezavisnost, poslovnu politiku ili
nastup za ekipu.
Disciplinska komisija FIFA mo`e izre}i dis-
ciplinske mere klubovima koji ne po{tuju
obaveze utvr|ene ovim ~lanom.

JEDNA
milijarda evra
od transfera
igrača u 

2012.
godini
završila je
van računa
klubova i
nacionalnih
saveza

POČELO GLASANJE ZA IDEALAN FIFPRO TIM 2013.

Mesi prvi
ubacio listić

Lionel Mesi (Lionel Messi), zvezda Barselone (Barce-
lona FC) i reprezentativac Argentine, otvorio je glasanje
za izbor idealnog FIFPro tima u 2013. 

FIFPro svake godine pozove nekog od najpoznatijih
svetskih asova da prvi ubace listi} sa predlozima jedanaest
najboljih igra~a, a ove je izbor pao na vi{estrukog dobit-
nika „Zlatne lopte“ i ~lana idealnog tima za 2012.

-Radujem se {to sam ovde i {to imam ~ast da ubacim
prvi listi}. To me ~ini ponosnim, jer ovo je poseban izbor.
U njemu u~estvuju kolege profesionalni fudbaleri, oni
koji znaju {ta je dobar fudbaler
i ko je kakav na terenu. Biti
~lan FIFA FIFpro tima je veli-
ka nagrada – rekao je Mesi u
FIFPro ku}i u Holandiji.

Mesi verovatno najbolje zna
{ta zna~i izbor kolega. ̂ ak {est
puta bio je ~lan FIFA FIFPro
World XI.

Ovo je deveti put da FIFPro
organizuje izbor idealnog tima. Pravo glasa imaju ~lanovi
svih nacionalnih fudbalskih sindikata, a to je oko 50.000
glasa~kih listi}a u Evropi, Ju`noj Americi, Africi i Aziji. 

Glasanje traje do 1. novembra 2013, a bira se tim u for-
maciji 4-3-3 i, naravno, golman. FIFA FIFPro World XI
tim bi}e promovisan u ponedeljak, 13. januara 2014. na
FIFA gala ve~eri u Cirihu, kad }e biti dodeljena i Zlatna
lopta najboljem fudbaleru sveta u ovoj godini. 

FIFA FIFPRO
WORLD 2012.
Iker Kasiljas (Iker Casillas)
Dani Alves (Dani Alves)
\erar Pike (Gérard Piqué)
Serhio Ramos 
(Sergio Ramos)
Marselo (Marcelo)
Andres Inijesta 
(Andrés Iniesta)

]abi Alonso 
(Xabi Alonso)
]avi Ernandez 
(Xavi Hernández)
Liolen Mesi (Lionel Messi)
Kristijano Ronaldo 
(Cristiano Ronaldo)
Radamel Falkao 
(Radamel Falcao)



ospodine Stefano-
vi}u, kakvi su bili po-

vodi za formiranje Sindikata
profesionalnih fudbalera
Slovenije (Sindikat profesio-
nalnih igralcev nogometa Slo-

venije – SPINS)?
Potreba se javila iz siste-

ma u kome se na-
lazi slo-

vena~ki sport. Sport u Sloveniji je
bastion socijalisti~kog ure|enja ko-
ga smo se odrekli u svim drugim
oblastima. Nismo napravili tranzi-
ciju i radimo po zastarelim propisi-
ma koji spre~avaju razvoj fudbala.
U takvim uslovima pojava ovakve
organizacije se nametnula i kao po-
treba i kao neminovnost.

U kakvom je polo`aju SPINS
danas?
Sindikat fudbalera je najve}a hu-

manitarna organizacija u Sloveniji.
Pla}ena godi{nja ~lanarina daje
pravo na pomo} u slu~aju bilo ka-
kvog problema sa klubom ili pro-
blema druge vrste. Na{i ~lanovi, a
imamo ih ta~no 559, mogu da kori-
ste kamp sindikata i da se prijave za
u~e{}e na FIFPro turnire za igra~e
bez ugovora. Sindikat ~lanovima
omogu}ava i nastavak obrazovanja
i {kolovanja, jer imamo ugovor o
saradnji sa Univerzitetom Danske.
Organizujemo solidarnu pomo}
za posebno ugro`ene igra~e. Na{
kamp za igra~e bez ugovora je
uvek otvoren, a redovno organi-
zujemo i utakmice...

Kakve su obaveze ~lanova
SPINS?
Podrazumeva se da moraju

profesionalno da ispunjavaju
odredbe iz ugovora, ali to je onaj
deo koji se odnosi na relacije iz-
me|u igra~a i klubova. SPINS se
trudi da aktivno u~estvuje u soci-
jalnom ̀ ivotu Slovenije, po uzoru
na klubove iz Engleske. Sindikat
je, na primer, sa Olimpijom iz

Ljubljane uspostavio saradnju. Or-
ganizovali smo odlaske fudbalera u
osnovne {kole. Momci su se dru`ili
sa decom, ali su se uklju~ili i u na-
stavu. U~enici su fenomenalno od-
govorili. Sa pro~itanih 100 knjiga
na nivou generacije do{li smo do
broja od dve hiljade! Kad smo po-
sle nekoliko meseci radili istra`iva-
nje, dobili smo podatak da je na
de~jim crte`ima dominantna zele-
na boja, boja dresova Olimpije!

Kakvu je to posledicu imalo na
slovena~ki fudbal?
Pre svega, pove}an je broj gleda-

laca na stadionu Olimpije, jer su
deca tra`ila od roditelja da ih vode
na utakmice momaka s kojima se
dru`e u {koli. Uverila su se da fud-
baleri nisu umi{ljene zvezde koje
tr~e za loptom za milione evra, ve}
obi~ni momci iz njihovog kom{ilu-
ka. Uspostavljena je druga~ija vrsta
veze na nivou navija~i-fudbaleri i to
je najlep{a posledica sli~nih akcija.
@elja nam je da ovakve akcije
pro{irimo po regionu, da nam u go-
ste dolaze igra~i klubova iz Srbije,
Hrvatske i Bosne i Hercegovine, a
da na{i klubovi gostuju u tim zem-
ljama. To bi na nemirnom Balkanu
dalo druga~iju dimenziju akciji.

Da li su klubovovi u SPINS pre-
poznali saradnika ili protivnika?
Va`ni su nam fudbaleri, a klubovi

mogu da nam budu partneri ako
`ele. Ne obra}amo pa`nju na nji-
hov stav. Kad smo se pojavili nara-
vno da smo mnogima smetali. Klu-
bovi su mislili da mogu da rade {ta

Intervju
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DEJAN STEFANOVIĆ PREDSEDNIK SINDIKATA PROFESIONALNIH
FUDBALERA SLOVENIJE

Nameštanje 
za male pare
Kakav stav imate prema 
kladionicama i kla|enju 
na fudbalske rezultate?

Kladionice su prisutne i ne
mo`emo vi{e da ih se re{imo,
ali ~injenica je i da koliko god
nude zabavu donose i nega-
tivne pojave. Imam podatak
da je na pojedinim utakmica-
ma u Hrvatskoj bilo uplata
ukupno 400 do 450 hiljada
evra kako bi pojedinci zaradili
do 30.000 evra. To su velike
igre. Na `alost, mnogo je
uplata za male pare, name{ta-
nja kako bi igra~ima bile
ispla}ene plate. Moj savet
svim igra~ima je da se klone
kladionica i da se nikako ne
klade na utakmice koje igraju.

G
Shvataju nas ozbiljno
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ho}e i bahato su se pona{ali. Bilo je
dosta nepo{tovanih ugovora, mo-
binga i maltretiranja igra~a. Va`na
godina bila je 2009. Tada je SPINS
dobio dva spora protiv klubova koji
nisu hteli da po{tuju ugovore. Pre
dve godine organizovali smo i
{trajk, kad su sve utakmice po~ele
15 minuta kasnije u odnosu na
predvi|eni termin. Od tada nas
shvataju ozbiljno.

[ta smatrate za najbolji rezul-
tat?
Sa 40-50 sporova klub-igra~ broj

smo sveli na tri u godini. Klubovi
sada znaju da moraju da ispune
odredbe iz ugovora, da zbog
kr{enja ne}e mo}i da licenciraju
nove igra~e i paze kakve ugovore
potpisuju, a s druge strane igra~i su
svesni da moraju da se pona{aju
profesionalno kako bi stekli uslove
da mogu da ra~unaju na pomo}
sindikata. Ne ̀ elimo da zastupamo
igra~e koji se pona{aju neprofesio-
nalno, koji kasne na treninge, koji
su poznati po nesportskom ̀ ivotu.
Rad sindikata uveo je dosta reda u
slovena~ki fudbal.

U ~emu vidite prostor za bolji re-
zultat?
Klubovi se dovijaju na razne

na~ine da izigraju ugovore. Jedan
od njih je „bajpas“, kako ga ja zo-
vem. Kad klub do|e u situaciju da
vi{e ne mo`e da izdr`i tro{kove, po-
slu`i se trikom. Klub se ugasi i tako
prakti~no ostavi igra~e na ulici, a da
nije du`an da ispuni ugovore. „Baj-
pasom“ su se u slu`ili Olimpija i

Mura. Nestali bi preko no}i, a u
stvari bi se preimenovli i re{ili se
bremena ugovora. Nema na~ina da
se naplati ugovor od nekog ko ne
postoji. Na tome moramo da pora-
dimo.

Kakva je saradnja SPINS i FS
Slovnije?
Savez nam je partner, ali je do ta-

kve situacije do{lo pomalo i stica-
jem okolnosti. U jednom trenutku
sindikat je prakti~no vodio FS Slo-
venije. Bio je to momenat kad je
do{lo do loma u savezu i izliva ne-
zadovoljstva reprezentativaca koji
su odbili da se okupe ako ne do|e
do promena. Pritisak je bio veliki i
tada se SPINS pojavio kao re{enje.
Uz dogovor sa reprezntativcima i u
saradnji sa UEFA napravljen je ko-
lektivni ugovor koji je re{io proble-
me oko statusa igra~a. Reprezen-
tativcima takav problem nije bio
potreban, ali oni su se solidarisali
sa svim fudbalerima iz slovena~ke
lige i pomogli su im da pobolj{aju
status. Rezultat je bila ostavka
predsednika saveza.

Za{to je SPINS insistirao na pot-
pisivanju kolektivnog ugovora?
Fudbaleri su radnici! Nema raz-

like izme|u rudara, lekara, pera~a
sudova i fudbalera. Svi su radnici.
Lekar ili rudar mogu u jednom da-

nu da daju otkaz na jednom poslu
i ve} sutra da po~nu da rade na dru-
gom radnom mestu. Na osnovu ta-
kve logike, niko ne mo`e fudbaleru
da zabrani da igra pet meseci zbog
ograni~enja prelaznog roka. Fud-
baleru je teren radno mesto i mora
da mu se omogu}i da na njega
iza|e, a ne da ga u tome spre~ava
neki birokrata koji ~ita neka zasta-
rela pravila. Ljudi imaju pogre{nu
predstavu o fudblerima. Samo je-
dan odsto fudbalera se obogati to-
kom karijere, ostalih 99 odsto igra
za platu a kad zavr{e karijeru mo-
raju da rade da bi ̀ iveli. Tako je, na
primer, i sa advokatima. Samo ne-
koliko zaista odli~no zara|uje,
ostali su ~inovnici. Moramo da me-
njamo propise jer imamo pogre{ne
predstave o profesijama. Mislim da
to nije problem samo u Sloveniji,
ve} i u mnogim drugim zemljama,
pa i u Srbiji.

Kakva je saradnja SPINS i
SPFN?
Odli~na. Srpski sindikat je za

kratko vreme uradio puno dobrih
stvari. Na ̀ alost, nailazi na prepre-
ke na koje smo nailazili i mi u Slo-
veniji, ali trudi se da ih prevazi|e.
Entuzijazam i energija rukovod-
stva srpskog sindikata je velika. Re-
zultati su prime}eni, ali FIFPro i
UEFA uo~ili su i probleme. Srpski
sindikat mo`e uvek da ra~una na
pomo} SPINS, jer na istom smo
poslu i te`imo ka istom cilju, a to je
bolji polo`aj fudbalera u okviru
mati~ne organizacije.

599
članova ima

SPINS 

^lan ste Borda FIFPro, zadu`eni za
Isto~nu Evropu, kandidat za pot-

predsednika za Evropu, koordinator za
Isto~nu Evropu. Kako sa te pozicije vi-
dite fudbal na prostoru biv{e Jugosla-
vije, Balkana i nekada{njeg Sovjetskog
Saveza?
Ve}inu dr`ava koje su nedavno pro{le
kroz tranziciju ili su jo{ u procesu mu~e
sli~ni problemi. Krajem leta predstavni-
ci FIFPro, UEFA, ICA i EPFC krenu}e na

turneju po Sloveniji, Hrvatskoj, Srbiji,
Ukrajini i Rusiji. U svim zemljama raz-
govara}emo na temu formiranja neza-
visnog suda i koliko se stiglo sa prime-
nom Sporazuma o minimalnim ugo-
vornim obavezama. Stav je jedinstven,
oni koji se opiru primeni ovih pravila
bi}e ka`njeni. Kazna mo`e biti
nov~ana, na primer savez }e ostati bez
devet miliona evra na koje mo`e da
ra~una u periodu do 2016. na osnovu

socijalnih davanja iz fondova UEFA.
Ako se to ne smatra drasti~nom kaz-
nom, mogu}a je jo{ rigoroznija, a od-
nosi se na zabranu u~e{}a klubova i re-
prezentacije u me|unarodnim
takmi~enjima. Rukovodstva svih save-
za, pa i FS Srbije, upu}eni su {ta bi tre-
balo da urade i kakve su kazne mo-
gu}e. Ne bih da budem ptica zloslutni-
ca, ali srpski fudbal je pred te{kim
odlukama i vrlo blizu kaznama.

Kazne 
za saveze
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i hranu. Pre`ive}e zahvalju}i pomo}i
sindikata, me|utim, to je razlog da
napuste Portugal.

Portugal je do pre nekoliko godina
imao ligu u koju su stranci rado do-
lazili. Dobri rezultati Portoa i Ben-
fike  povukli su na obod Pirinejskog
poluostrva dosta igra~a iz srednje
Evrope i Ju`ne Amerike. Situacija
se preokrenula.

-Mnogo klubova  ̀ ivi iznad svojih
mogu}nosti, a ne trude se da im se
prilagode. Porto, Benfika i Sporting
jo{ mogu da izdr`e da izdvajaju veliki
novac za plate igra~ima. U drugim
klubovima primanja igra~a se kre}u
izme|u 2.000 i 3.000 evra, a taj novac
u mnogim slu~ajevima ne dobijaju ni
po pola godine – upozorio je
Evan|elista. 

Predsednik SJPF rekao je da su se
mnogi klubovi poigrali sa rupama u
zakonu koji im je omogu}avao da iz-
begavaju porez i da bez posledica ne
ispla}uju igra~e. 

-SJPF je izdvojio vi{e od 350.000
evra kako bi isplatio igra~ima ono
{to im klubovi duguju. Taj novac po-
tra`iva}emo od FS Portugala i klu-
bova. Mnogi igra~i su potpisivali no-

ve ugovore iako nisu dobili pretho-
dne plate. To su u~inili jer su im klu-
bovi pretili da }e biti ka`njeni. Plate,
me|utim, nisu ni tada dobili, pa su
se dugovi uve}ali. Sada je portugal-
ski fudbal u veoma te{koj situaciji –
rekao je Evan|elista.

Dok se u Portugalu bore sa pro-
blemom plata fudbalera koje klubo-
vi ne mogu da namire, na Kipru je na
ra~un stigao ceh zadu`ivanja klubo-
va kod banaka kako bi mogli da an-
ga`uju ve}i broj stranaca.

Nekada Rajsko ostrvo zbog fina-
nsijskog kolapsa klubova vra}a se na
nivo fudbala na kome je bilo pre 20
godina. Nagli priliv kapitala posle
ulaska Kipra u Evropsku uniju ohra-
brio je vlasnike klubova da se doda-
tno zadu`uju kod banaka kako bi
anga`ovali bolje fudbalere. To je do-
velo do velikog uzleta klubova.
APOEL, AEL i Omonija su igrali
nekoliko zapa`enih sezona u evrop-
skim kupovima. APOEL je pred-
vo|en srpskim trenerom Ivanom Jo-
vanovi}em ~ak pro{ao i grupnu fazu
Lige {ampiona. 

Pod pritiskom ekonomske krize,
kojoj je Kipar dugo odolevao kao
poreski raj za banke, sve se preko
no}i sru{ilo kao kula od karata. Plate
su vi{estruko smanjene, pa je veliki
broj igra~a napustio ostrvo, a kao za-
mene ostali su doma}i  igra~i, {to se
odmah odrazilo i na rezultate, pa
Omonija i Anortizis iz Famaguste
(Anorthosis Famagusta) nisu pro{li
ni drugo kolo kvalifikacija za Ligu
Evrope.

Klubovi su spas potra`ili od
dr`avnih vlasti, koja je uputila poziv
bankama da im oproste dugove ili
bar jedan njihov deo.

Banke poziv nisu do~ekale
odu{evljeno. Miliji im je novac od
pregovora, tako da se nije daleko
odmaklo. Za to vreme, klubovi pra-
ve nove finansijke konstrukcije,
ostavljaju}i navija~ima da se prisete
kako je izgledao fudbal na Kipru
dok je ta zemlja bila poreski raj.

o~etak letnjeg prelaznog
roka doneo je nekoliko

basnoslovnih transfera. Radamel
Falkao (Radamel Falcao) pre{ao je
iz madridskog Atletika (Atletico de
Madrid) u Monako (AC Monaco)
za 60 miliona evra. Edison Kavani
(Edison Cavanni) nadma{io je taj
transfer. Dres italijanskog Napolija
(SS Napoli) zamenio je za Pari sen
@ermenov (FC Paris Saint-Ger-
maine) za 64 miliona evra. Brazilac
Nejmar (Neymar) pre{ao je iz San-
tosa (FC Santos) u Barselonu (FC
Barselona) za 57 miliona evra. 

Kako je u Evropi poznat put sva-
kog evra, tako je i lako izra~unato da
je na deset najskupljih transfera ovog
leta potro{eno 350 miliona, a taj no-
vac iza{ao je sa ra~una samo pet klu-
bova. PS@, Monako, Barselona, Ba-
jern i Real Madrid.

Dok s jedne strane najbogatiji klu-
bovi tro{e milione, na drugoj cele
dr`ave vape za pomo}. 

Ovog leta Stari kontinent potresle
su vesti da su klubovi sa Kipra i iz
Portugala pred finansijskim kolap-
som i da vi{e ne mogu da izdr`e bre-
me plata fudbalera. 

-Velika ve}ina klubova kasni sa
isplatom plata, u nekim slu~ajevima
zaka{njenje je ve}e i od {est meseci
– objavio je @oakim Evangelista
(Joaquim Evangelista), predsednik
Portugalske asocijacije fudbalera
(Sindicato dos Jogadores Profissio-
nais de Futebol- SJPF). – To je do-
velo do problema da puno stranih
fudbalera ne mo`e da plati stanarinu

3,5
miliona evra
potrošilo je

14
kiparskih
klubova
ovog leta na
transfere

EKONOMSKA KRIZA U FUDBALU

Pad poreskog raja
P
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Akcija

Ljubljani, glavnom
gradu Slovenije, kra-

jem septembra odr`an je sastanak
u organizaciji UEFA i Interpola sa
predstavnicima nacionalnih fud-
balskih saveza, policije i fudbalskih
sindikata iz regiona na temu efika-
snije borbe protiv name{tanja re-
zultata. 

Termin sastanka nije slu~ajno
izabran. Kako se pribli`ava kraj go-
dine, sve je opse`nija i efikasnija
akcija Interpola u otkrivanju orga-
nizacija i pojedinaca koji su
u~estvovali u la`iranju rezultata
utakmica za dobit na kladionci.

Najzna~ajnija vest stigla je iz Sin-
gapura. Tamo je samo u jednom
danu uhap{eno 14 osoba osum-
nji~enih da su rade}i za organizaci-
ju Den Tena namestili vi{e stotina
utakmica na globalnom nivou i na
tome zaradili vi{e stotina hiljada
dolara. 

U istoj sedmici objavljeno je da je
u Australiji raskrinkana grupa koju
su ~inila devetorica fudbalera i tri
trenera kluba Sout stars (South
stars), a za koju veruju da su samo
ogranak organizacije iz Evrope.

Sli~ne vesti stigle su iz ^e{ke i
Slova~ke. Tamo je uhap{eno dva-
naest biv{ih fudbalera, me|u koji-
ma ima i nekoliko onih koji su igrali
i u prvoj ligi, osumnji~enih da su
istovremeno bili anga`ovani i da
nameste rezultat kao akteri utak-
mice i da sa fudbalerima nekog
drugog tima la`iraju rezultat.

Oglasila se i policija Malezije.
Zatra`ila je od {estorice fudbalera
Peraka da ne napu{ta zemlju jer su
osumlji~eni da su namestili rezul-
tate poslednje tri utakmice u koji-
ma je njihov tim pora`en. Svi su ~la-
novi reprezentacije Malezije.

Sve ovo je samo sredi{njica akci-
je pokrenute po~etkom godine.
Tada se prva oglasila UEFA priz-
nanjem da je suspendovala dvojicu
sudija iz Jermenije, Andarika Ar-
senjana i Hofganesa Avgajana,
po{to su obojica priznali da su po-
ku{ali da nameste revan{ prvog ko-
la kvalifikacija za Ligu Evrope In-
ter (Finska) – Vikingur (Farska
Ostrva). Tada je prvi put javno
obelodanjeno da je pokrenut si-
stem UEFA za kontrolu kla|enja
koji „pokriva“ 32.000 utakmica i
upozorava na sumnjivi broj uplata
na pojedine utakmice.

Rezultati su po~eli da pristi`u
mo`da i br`e nego {to je o~ekiva-
no, a ono {to je otkriveno nago ve{ -
tava da je „hobotnica“ svoje pipke
pustila po celom svetu. Ekonom-
ska kriza ~ija je jedna od `rtava i
fudbal omogu}ila je da se krimina-
lne organizacije ukorene blizu
sporta i da `ive poput parazita na
tu|oj ko`i.

Na sastanku u Ljubljani razme-
njene su informacije koje }e biti od
koristi u nastavku borbe protiv na-
me{tanja rezultata, ali predstavnici
Interpola naglasili su da bi vode}u
ulogu trebalo da preuzmu ~elnici
fudbalske organizacije i bli`om sa-
radnjom sa policijom pomognu u
otkrivanju ne~asnih radnji na lo-
kalnom nivou.

Posebno je istaknuto da su najra-
njiviji fudbaleri koji mesecima ne
dobijaju ono {to im po ugovoru pri-
pada i da u situaciji kada moraju da
prehrane porodicu i zarade novac
za `ivot prihvataju u~e{}e u
name{tanju utakmica. Zato je,
re~eno je, posebno va`no da klubo-
vi ispunjavaju svoje obaveze i sma-
nje mogu}nost da igra~i dospeju u
situaciju da zavise od zarade na kla-
dionicama.

UEFA I INTERPOL U AKCIJI PROTIV NAMEŠTANJA UTAKMICA

HOBOTNICI SEKU PIPKE

USrbiji su trenutno u po-
stupku dva predmeta za

name{tanje utakmica. 
Re~ je o utakmici Super lige
Mladost (Lu~ani) – Vojvodina
u kojoj su pod istragom sudije
i ~lanovi rukovodstva klubova.
U drugom slu~aju vodi se

istraga protiv trojice biv{ih
fudbalera Novog Sada i jed-
nog igra~a ~a~anskog Borca za
koje policija sumnja da su do-
govorili ishod utakmice i da su
klade}i se na ishod utakmice
protivpravno stekli 117.000
dinara. 

doživotno... u postupku...
Za sada najrigorozniji metod

u borbi protiv name{tanja
rezultata primenila je Nigerija.
Tamo{nji fudbalski savez izre-
kao je do`ivotne zabrane rada
u fudbalu okrivljenima za na-
me{tanje utakmica ~etvrte li-
ge, a klubovima

desetogodi{nje suspenzije.
Vlastima su sumnjive bile
utakmice Plato junajted Fiders
– Akurnu zavr{en rezultatom
79:0 iako je na poluvremenu
bilo 7:0 i Polis Ma{in – Bubaja-
ro 67:0 (6:0).

U Samo u
jednom
danu
uhapšeno

14
osoba
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Oko sveta

Program razli~itosti 
i jednakosti
Punoletni profesionalni fudba-
leri u Engleskoj ove sezone
bi}e u obavezi da prisustvuju
sastanku sa temom spre~ava-
nja rasisti~kog i
homofobi~nog pona{anja.
Udru`enje profesionalnih fud-
balera Engleske pripremilo je
obrazovnu akciju pod nazi-
vom Program razli~itosti i jed-
nakosti i tra`ilo je da
rukovodioci 92 profesionalna
kluba potvrde prisustvo svih
svojih prvotimaca.
Na sastanku kome }e prisu-
stvovati psiholozi i stru~njaci
iz oblasti pona{anja bi}e re~i
o neprihvatljivom pona{anju,
pa ~ak kako se i kroz {alu u
svla~ionici podsti~e rasisti~ko i
homofobi~no izra`avanje.
PFA se na ovu akciju odlu~io
po{to je pro{le sezone neko-
liko igra~a bilo ka`njeno zbog
rasizma. Me|u njima su i
D`on Teri, kapiten ^elzija i
Luis Suarez, napada~ Liver-
pula, koji su bili i ka`njeni
zbog rasisti~kih uvreda na
ra~un protivni~kih fudbalera. 
Igra~i }e biti upozoreni da je u
pripremi izrada novih ugovora
za profesionalne fudbalere
u Engleskoj, koji }e sadr`ati
klauzulu da diskriminacija
na osnovu vere, boje ko`e
ili seksualnog opredeljenja
mo`e dovesti do momen-
talnog raskida ugovora
sa klubom.

Bolji zakon 
za fudbalere
Udru`enje profesionalnih fud-
balera Kolumbije pozdravilo je
novi nacrt zakona koji je pre-
stavilo Ministarstvo rada. 
Poslednjeg vikenda jula profe-
sionalni fudbaleri Kolumbije
protestovali su zbog predloga
zakona koji je bio po njihovoj
proceni nepovoljan.
- Predlog je imao slabe ta~ke,
fudbaleri nisu imali
obezbe|en ni minimum prava
kakva imaju radnici u drugim
oblastima u Kolumbiji – obja-
snio je Rafael Pardo Rueda,
predsednik Acolfutpro. 
- Novi nacrt je bolji, obuhvata
niz zahteva koje smo dostavili
ministarstvu. Novi zakon bolje
}e regulisati prava na{e profe-
sije. 
Acolfutpro, ipak, nije u potpu-
nosti zadovoljan, jer u zakonu
je predvi|ena mogu}nost da
klub ili igra~ mogu jedno-
stranu da raskinu ugovor bez
opravdanog razloga i naknade
drugoj strani za takvu odluku.
Acolfutpro je uspeo da u novi
zakon uvrsti propis da za ma-
loletne igra~e va`e posebni
uslovi rada i da klub mora
mladom igra~u da jam~i
za{titu i da mu omogu}i na-
stavak {kolovanja.
Zakon predvi|a i za{titu fud-
balera na radnom mestu,
spre~avanje uznemiravanja,

isklju~uje zabranu
treniranja, garan-

tuje pravo na medicin-
sku za{titu kao i

specijalisti~ke pre-
glede na
po~etku i
kraju svake
sezone i oba-
vezan jedan
dan odmora
nedeljno.

Zabrana 
individualnog rada
Udru`enje profesionalnih
fudbalera i trenera Rusije
o~ekuje da klubovi prestanu
s praksom primoravanja fud-
balera da treniraju poje-
dina~no i tako poka`u da
prate odluke Izvr{nog komi-
teta Fudbalskog saveza Ru-
sije.
Prema novim propisima, za-
branjena je „diskriminacija
tokom perioda pripreme pri-
moravanjem na rad bez lopte
ili neosnovanim dugim odsu-
stvovanjem sa treninga ako
razlozi nisu medicinski“.
Ovo je veliki korak napred –
rekao je Nikolaj Gramatikov,
generalni sekretar ruskog sin-
dikata. 
– U proteklih nekoliko godina
bilo je vi{e slu~ajeva da su
igra~i primoravani da treni-
raju individualno, pa ~ak i
bez lopte. Zbog toga je igra~
Igor Strelkov doveo svoj
slu~aj do Sportskog suda u
Lozani. 
Novim propisima prekr{aji
ovakve vrste podvode se kao
zna~ajna povreda zakona o
radu i izjedna~ene su sa dru-
gim prekr{ajima, kao {to je
neispla}ivanje zarada ili od-
stranjivanje igra~a sa liste li-
cenciranih igra~a za sezonu
ako nije re~ o medicinskim
razlozima.

Pomo} za Afriku
Didije Drogba, po~asni pred-
sednik FIFPro divizije Afrika
pozvao je ~elnike FIFPro da
pomognu u pobolj{anju
polo`aja fudbalera sa Crnog
kontinenta.
-Afrika je prepuna talenata,
me|utim, njihova prava se ne
po{tuju uvek. Bez obzira da li
igraju profesionalno ili ama-
terski, svi sanjaju da jednog
dana postanu kao Eto, Esijen,
Maluda, Adebajor... Ne}e svi
ispuniti svoje snove, ali neki
od njih posta}e jednog dana
velika imena svetskog fud-
bala. Zato molim za pomo}.

Ja sam imao
sre}u da po-
stignem cilj,
ali iza mene
ima mnogo
onih koji sa-
njaju isto i
kojima je po-
trebna

podr{ka. Samo zato {to do-
laze iz Afrike mnogi igra~i nai-
laze na probleme koji ne
mogu sami da re{e. Zato
molim FIFPro da pomogne tim
igra~ima, da im poka`u da
nisu sami, ali i da pozovu i
druge igra~e da budu soli-
darni i po`rtvovani. Fudbal se
svuda igra po istim pravilima,
bez obzira koje su boje igra~i,
zato bi i pravila van terena
trebalo da budu ista za sve –
rekao je Didije Drogba na ne-
davnom okupljanju u Ku}i
fudbala FIFPro u Holandiji.



^lanstvo u Sindikatu profesiona-
lnih fudbalera „Nezavisnost“
mogu da ostvare svi profesiona-
lni fudbaleri koji su anga`ovani
u klubovima iz Super lige i Prve
lige Srbije. Tako|e, ~lanovi mo-
gu biti i srpski fudbaleri koji na-
stupaju za inostrane klubove.

Kao ~lan Sindikata profesiona-
lnih fudbalera „Nezavisnost“
fudbaler ujedno postaje i ~lan
Me|unarodne asocijacije sindi-
kata profesionalnih fudbalera –
FIFPro.

^lan Sindikata profesionalnih
fudbalera „Nezavisnost“ igra~
postaje potpisivanjem pristup-
nice i pla}anjem ~lanarine.

Svi podaci smatraju se strogo
poverljivim i koristi}e se samo u
svrhu za koju su namenjeni i uz
li~no odobrenje. Ovi podaci
ne}e biti predmet razmene sa
tre}im licima.

Info

više na... www.sindikatfudbalera.rs

http://www.facebook.com/#!/sindikatfudbalera011/3306 711; Fax: 011/3244 118
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4. Pomo} za vreme {trajka
5. Pomo} u slu~ajevima otpu{ta-

nja s posla i u drugim slu~ajevi-
ma, prema odluci organa sin-
dikata

6. Obrazovanje za sindikalnu
akivnost

I ZATO ŠTO…
Zato {to bi trebalo da budete pri-

javljeni i primate redovnu zaradu
za svoj rad!

Zato {to je obaveza poslodavca
da upla}uje doprinose za penzijsko
i socijalno osiguranje!

Zato {to bi trebalo da imate ade-
kvatne uslove za rad!

Zato {to }ete, uz pomo} sindika-
ta, {tititi i unaprediti svoja prava!

Zato {to smo zajedno ja~i!

ZATO ŠTO ČLANSTVO
DIREKTNO OBEZBEĐUJE:

1. Besplatnu pravnu za{titu
- zastupanje pred abitra`nim

komisijama Zajednice fud-
balskih klubova Super lige
Srbije, Prve lige Srbije i svim
organima FSS

- pravne savete pri svim spo-
rovima na relaciji klub-igra~
- pravne savete prilikom pot-
pisivanja i raskidanja ugovora
- sastavljanje profesionalnih
ugovora

2. Trening kamp za igra~e bez
ugovora
- Sindikat profesionalnih fud-
balera „Nezavisnost“, za svoje
~lanove koji su trenutno bez
anga`mana u klubovima, sva-
ke godine, u toku letnje pau-
ze u prvenstvu, organizuje
trening kamp, prijateljske
utakmice i u~e{}e na turniru
FIFPro-a kako bi im pru`io
mogu}nost za prezentiranje
njihovih kvaliteta i potpisiva-
nje novih ugovora.

3. Kolektivno pregovaranje o zara-
dama i drugim pravima zaposlenih

POSTATI
ZAŠTO
^LAN?






